
PROTOKOŁ Nr XIX/2012
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 27 czerwca  2012 roku

W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy              -  wszyscy obecni

    

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Radca Prawny                                            - Edyta Zubka
f) Kierownik OPS                                            -   Krystyna Szustak

Porządek obrad:

  1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XVIII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) realizowania projektu systemowego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013 przez Gminę Dębnica Kaszubska w 
latach 2012 - 2013,
b) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
c)  upoważnienia  kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  do 
prowadzenia  postępowania  w  sprawie  świadczeń  pomocy  materialnej  o  charakterze 
socjalnym ,
d) zmian w budżecie Gminy na 2012 rok,  
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 - 
2022,
f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
g) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Dębnica Kaszubska.

        3.  Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
   sprawozdania.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

      6.  Interpelacje radnych. 
7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy 

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.
        



b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś  poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest 
w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy  zwrócił się z prośbą o:

− ujęcie w pkt 2 h podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska ze 
Stowarzyszenia "Związek Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy",

− zmianę kolejności w podejmowaniu uchwał: uchwałę ujętą w pkt. 2b przyjąć w pkt. 2c,  
a projekt uchwały ujęty w pkt.2c przyjąć w pkt.2b. 

Przewodnicząca Rady Gminy J. Karaś poprosiła o przegłosowanie zaproponowanych  przez Wójta 
Gminy zmian do  porządku obrad.
Wynik głosowania – 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c/ 
Do   protokołu  nr  XVIII  z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   30 czerwca 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2

a)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomżę  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  realizowania  projektu  systemowego  w 
ramach  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007  - 
2013 przez Gminę Dębnica Kaszubska w latach 2012 – 2013.
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża  odczytała  projekt  uchwały.  /  załącznik  Nr  1  do 
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

b)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 
Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  upoważnienia kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej do prowadzenia postępowania w sprawie świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym .
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża  odczytała  projekt  uchwały.  /  załącznik  Nr  2  do 
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.



c)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Dębnica 
Kaszubska,
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  3  do 
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

d) 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 
Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy na 2012 rok
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  4  do 
protokołu/.
Wójt  Gminy  poinformował,  że  w  projekcie  uchwały  dokonał  autokorekty  i  poprosił  o  jej 
uwzględnienie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

e)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2012 – 2022.
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  5  do 
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

f)
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Słupskiemu,
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  6  do 



protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr .18 do protokołu.

g)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 
Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Dębnica Kaszubska. 
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  7  do 
protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady. 

Poinformowała,  że  na  jej  ręce wpłynął  protest  mieszkańców miejscowości  Budowo w sprawie 
planowanej  zmiany  studium  pod  inwestycje  wiatrowe.  Zapoznała  radnych  z  treścią  protestu 
(załącznik Nr 8 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radna I. Tabaka uważa, że wiedza społeczeństwa na temat pozyskiwania energii  odnawialnej  
z tych źródeł jest wśród społeczeństwa mierna. Zwróciła się z zapytaniem, czy w ustawie Prawo 
Budowlane zawarto zapisy związane z odległością farm wiatrowych od zabudowań mieszkalnych ? 
Czy w uchwale możemy określić minimalną odległość?

Radny M. Olech zauważył, że izofona obejmuje odległość 400m od zabudowań.

Radny  K.  Żukowski  zwraca  uwagę  na  to,  że  izofona  zależy  od  ilości  turbin,  ich  mocy  
i  uwarunkowań  terenu.   Dla  wyznaczenia  izofony  pod  uwagę  bierze  się  różne  wyznaczniki.  
Te  wszystkie  parametry  określają  decyzje  środowiskowe,  które  wydawane  są  na  podstawie 
naszego prawa budowlanego, obowiązującego w tym zakresie.

Wójt zauważył, że wyznaczając teren wskazujemy miejsce lokalizacji wiatraków.

Radna I. Tabaka zauważyła, że Rada może nie-zgodzić się na przeznaczenie konkretnych terenów 
pod tę inwestycję. Z informacji jakie uzyskała z różnych źródeł wynika, że w takich krajach jak 
Francja czy Niemcy farmy nie można lokalizować bliżej niż 1,5 km od zabudowań. Z tego co wie,  
to  w  okolicy   planowanych  terenów  pod  lokalizację  wiatraków  wydane  są  zezwolenia  na 
budownictwo  mieszkaniowe.  Zwraca  się  z  zapytaniem,  czy   właściciele  działek  zostali 
powiadomieni o planach w zakresie przeznaczenia przyległych terenów pod inwestycje wiatrowe? 
Te osoby o takich planach nie wiedziały decydując się na budowę domów.

D.  Matyszewska  poinformowała,  że  zgodnie  z  Polskim  prawem  odległość  wiatraków  od 
zabudowań nie może być mniejsza niż 400 m. 

Radna I. Tabaka zwraca uwagę, że w krajach unijnych ta odległość wynosi od 1,5 km do 3 km. 

Radny A. Ślipek prosi, by radni nie wybiegali za bardzo w przyszłość na koniec budowy. Także jest 
przeciwny, by stały tak blisko zabudowań. Ostateczna decyzja i tak należy do mieszkańców wsi. 
Mieszkańcy w Kołczygłowach i  Tuchomiu zablokowali  te  inwestycje.  Uważa,  że jak  inwestycja 
zostanie zablokowana na obecnym etapie, to Gmina nie pozyska już inwestora. 

Wójt zapewnił, że wyrażając zgodę na lokalizację farmy wiatrowej szczegółowo zostaną określone 
warunki i tereny, na których zgodzi się na ich lokalizację.

Radna  A.  Łomża  prosi  o  przedstawienie  ścieżki  od  rozpoczęcia  opracowywania  planu  do 



zakończenia.

D.  Matyszewska  poinformowała,  że  w  I  etapie  będzie  zawiadamiać  się  mieszkańców  
o  przystąpieniu  Gminy  do  opracowania  zmian  w  studium  kierunków  i  zagospodarowania 
przestrzennego gminy. Kolejnym etapem będzie zbieranie opinii w sprawie proponowanych zmian. 
Po zebraniu wszystkich opinii nastąpi uspołecznienie – konsultacje z mieszkańcami. Dopiero po 
wykonaniu tych wszystkich czynności będzie można podjąć końcową uchwałę. 

Radny P. Pałubicki zauważył, że Radni są świadomi faktu, że należy przystąpić do zmiany studium 
pod planowaną inwestycję. W późniejszym etapie będziemy decydować o szczegółach, w tym  
o odległości. Zwrócił się z pytaniem, czy można zastrzec, że wiatraki mają stanąć nie bliżej niż  
w odległości 1 km od budynków mieszkalnych? Uważa, że jeżeli takiej możliwości nie ma, to nie 
należy przystępować do zmiany studium. Podziękował mieszkańcom za wniesiony protest.  Nie 
chce by z góry narzucić mieszkańcom tak dużą ilość wiatraków. Przeraża go 28 turbin dla jednej 
miejscowości.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zastanawia się jaka będzie reakcja mieszkańców, gdy w trakcie 
konsultacji zostaną zapewnieni, że Rada nie wyrazi zgody na lokalizację wiatraków w odległości 
bliższej niż 1 km. od zbudowań mieszkalnych.

D. Matyszewska wskazała, że jest to władztwo planistyczne. Przy wyłożeniu planu społeczeństwo 
na prawo do składania wniosków i protestów, które będzie należało rozpatrzyć.

Przewodnicząca Rady J. Karaś stwierdziła,  że na tym etapie nie można określić odległości  od 
zabudowań w jakiej mają być usytuowane wiatraki.

Radna I.  Tabaka zwróciła  się z  zapytaniem,  czy wyrażając zgodę na przystąpienie do zmian  
w studium Rada będzie musiała pozytywnie przyjąć plan?  Jakie korzyści  z tej  inwestycji  dla 
sołectwa?

Wójt Gminy zauważył, że w tym przypadku należy pogodzić wodę z ogniem. Inwestor uważa, że ta 
inwestycja na 5 wiatraków mu się nie opłaca. Musimy wspólnie rozważyć dobro mieszkańców i 
inwestora.  Argumenty  muszą  być  sensowne.  Dzisiaj  jest  zamiar.  Do  czasu  zakończenia 
opracowywania  studium  mam  czas  na  rozważenie  wszystkich  za  i  przeciw.  Nie  powinniśmy 
pozwolić na budowę wiatraków na polach zlokalizowanych między Niepoględziem – Budowem - 
-Gałęzowem.  Uważa,  że  można  wyrazić  zgodę  na  powstanie  farmy  na  obszarach  pomiędzy 
Motarzynem – Budowem – Niepoględziem.

Radny P. Pałubicki uważa, że ulokowanie wiatraków na obszarze po lewej stronie od Niepoględzia 
jest celowe, ale uważa, że należy wskazać konkretne działki.  

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  /13  za,  0  przeciw,  
2 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

h) 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła  Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie  wystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska ze 
Stowarzyszenia "Związek Miast i Gmin Dorzecza Rzeki Słupi i Łupawy".
Zastępca  Przewodniczącej  Agnieszka  Łomża   odczytała  projekt  uchwały  /  załącznik  Nr  9  do 
protokołu/
Wójt poinformował, że zamiar wystąpienia podyktowany jest tym, że nie widać efektów działań.  
Co roku na rzecz tego Stowarzyszenia wnosimy składki w wysokości 3.800 zł.   Uchwałę w tej 
sprawie przedstawia dlatego na dzisiejszej sesji,  gdyż w statucie Stowarzyszenia jest zapis, że 
członkowie  rezygnację  muszą składać z półrocznym okresem wypowiedzenia.  Nie  che wnosić 
składek  na  przyszły  rok.  Te środki  można przeznaczyć  na  inne bardziej  pożyteczne cele,  np: 
dofinansowanie wycieczek dla uczniów naszych szkół.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  na 
posiedzeniu wszystkich komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię.



Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Ad 3
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś  poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę 

Łomża o przedstawienie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska  
z dnia 19  czerwca 2012 r. 
Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża  przedstawiła  plan zbywania  nieruchomości  na 
terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 19 czerwca 2012 r. (załącznik Nr 10 do protokołu).
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że Plan był opiniowany na posiedzeniu 
wszystkich Komisji Rady. 
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają  dodatkowe uwagi 
do planu? 

Radni nie wnieśli  uwag do przedstawionego Planu.    

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad planem zbywania nieruchomości 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 17.04.2012 r.
           W wyniku głosowania plan zbywania  nieruchomości na terenie Gminy został przyjęty  
jednogłośnie   (14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących). 
( w trakcie głosowania nieobecny Z. Bojanowski).

Ad 4
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 02 czerwca do dnia 26 czerwca  2012 
r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu/.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 02 czerwca do 26 czerwca.2012 r. przedstawiła 
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 12 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, jakim okresem gwarancyjnym objęte są prace wykonane 
na ulicy Fabrycznej?
Wójt poinformował, że gwarancja jest udzielona na okres 5 lat.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy podpisano już umowę na wykonanie zbiornika  
w Motarzynie?
Wójt poinformował, że umowa jest podpisana.
Radna B. Stachowicz odnośnie remontów świetlic uważa, że świetlica w  Podolu Małym nie jest 
wyremontowana.  Uważa,  że  remont  nie  został  przeprowadzony  do  końca.  W  tej  świetlicy 
koniecznie trzeba wymienić drzwi do kotłowni, wykonać malowanie, usunąć grzyb oraz wymienić 
część desek podłogowych.
Wójt poinformował, że powyższe wynikło z faktu, że w trakcie wykonywania prac na wytypowanych 
obiektach  wynikła  konieczność  remontu  w  świetlicy  w  Borzęcinie.  Na  tym  obiekcie  należało 
przeprowadzić remont dachu.  W tym obiekcie, niezgodnie z przepisami ppoż. na ścianach były 
boazerie, które także ze względu na bezpieczeństwo użytkowników musiały być zerwane. Teraz 
wykonano tam ściany z płyty gipsowej. Uważa, że działania, które podejmują są właściwe. Dąży, 
by  wszystkie  obiekty  kulturalne  na  terenie  gminy  spełniały  swoje  zadania  w  odpowiednich 
warunkach lokalowych. To co zostało do wykonania w świetlicy w Podolu Małym uważa za remont 
bieżący. Obiecał, że w okresie wakacyjnym zostanie on wykonany. Odnośnie drzwi poinformował, 
że są one nietypowe i że też zostaną wymienione. W ramach posiadanych środków  będą też 
wykonane opierzenia  przy  kominach.  Prosi,  by  radni  patrzyli  szerzej,  np.  co  mają  powiedzieć 



mieszkańcy innych miejscowości – jako przykład wskazał na Łabiszewo, gdzie jest bardzo mała 
świetlica, bez zaplecza, a potrzeby ze strony mieszkańców są duże. Jest tam dużo dzieci i brak 
jest  perspektyw  powiększenia  powierzchni  świetlicy.  Podole  Małe  ma  natomiast  bardzo  duże 
zaplecze. Należy dokonywać wyboru mniejszego zła przy takiej ilości obiektów.  
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, kiedy rozpocznie się remont dachu na „czerwonej” 
szkole w Motarzynie?
Wójt poinformował, że jest po rozmowach z Naczelnikiem Aresztu Śledczego w Słupsku. Na okres 
wakacji  chce  zatrudnić  brygadę  dekarzy  z  Aresztu.  Wiele  instytucji  korzysta  z  takiej  oferty 
pozyskiwania pracowników. Ma przyobiecanych pracowników.  Tą brygadą chce wykonać naprawę 
tego dachu oraz inne pilne prace na terenie gminy.
Sołtys  Wsi  Łabiszewo  –  Zbigniew  Żuk  zaprosił  Radnych  do  złożenia  wizyty  w  świetlicy  
w Łabiszewie. Chce, by Radni zobaczyli, w jakich warunkach odbywa się w tej miejscowości praca 
wychowawcza z 81 dziećmi. Prosi, by Radni obejrzeli także istniejący plac zabaw.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, co z placem zabaw w Łabiszewie?
Z. Żuk poinformował, że jest to pierwszy plac zabaw, który powstał na terenie Gminy. Obecnie 
zamontowane tam urządzenia są zniszczone i wymaga remontu.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poinformowała,  że  zna  świetlicę  w  Łabiszewie,  gdyż  jako 
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  wraz  z  radnymi  dokonywała  wizytacji  wszystkich 
świetlic. Zwróciła jednocześnie uwagę na fakt, że świetlica nie jest miejscem wychowywania dzieci. 
Funkcje wychowawcze winni  spełniać rodzice,  a świetlica jest  miejscem, gdzie te dzieci  mogą 
spędzać czas wolny.
Z. Żuk poinformował także, że w tym roku oddano do użytku miejscowej społeczności 100 m2 

utwardzonego placu.  Uważa,  że ten plac ma złą lokalizację,  gdyż znajduje się za blisko drogi 
łączącej Borzęcino z Wieliszewem. Od czasu poprawienia nawierzchni tej drogi wzmógł się na niej 
ruch.
Sołtys Wsi Podole Małe – K. Szłapa zwróciła się z zapytaniem, kiedy rozpocznie się remont drogi 
w Podolu Małym?
Wójt  przypomniał,  że  te  prace  mają  być  realizowane  wspólnie  ze  środkami  z  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Środki  trafiają  do  nas  przeważnie  we  wrześniu.  Jak  otrzyma  informację  
o przyznaniu środków i ich wysokości, to Gmina przystąpi do realizacji tego zadania. Odnośnie 
wypowiedzi p. Żuka zauważył, że mieszkańcy tej wsi nie widzą tego, co zostało zrobione. Miejsce 
na budowę utwardzonego placu zostało wskazane przez mieszkańców. Odnośnie placów zabaw 
poinformował, że będą grodzone i będą uzupełniane o niektóre urządzenia. W tej miejscowości nie 
planowano  placu  zabaw  w  ramach  realizowanego  przez  Gminę  projektu,  gdyż  mieszkańcy 
wcześniej ze środków sołeckich taki plac urządzili.
Z. Żuk poinformował, że nie neguje tego co jest zrobione, ale jest jeszcze dużo do zrobienia. Prosi, 
by  Radni  zapoznali  się  z  problemami  tej  miejscowości  i  zobaczyli,  jak  tam  żyją  mieszkańcy. 
Nadmienił także, że ze świetlicy korzystają przeważnie dzieci, gdyż pani pracująca w świetlicy po 
zakończeniu pracy zamyka ją i nikt nie ma dostępu. Młodzież, czy starsi mieszkańcy nie mogą 
z niej korzystać.
Wójt stwierdził, że obiekt świetlicy w Łabiszewie jest intensywnie eksploatowany. Pani zatrudniona 
w świetlicy  ponosi  odpowiedzialność za obiekt  i  jego wyposażenie więc jest  to  normalne,  że  
z chwilą zakończenia pracy zamyka i nie oddaje kluczy osobom trzecim. Gmina może przekazać 
wszystkie obiekty tego typu w użytkowanie Radom Sołeckim, strażakom czy stowarzyszeniom. 
Będą odpowiedzialni za prawidłowe funkcjonowanie świetlic i znajdujące się w nich wyposażenie. 
Do korzystania z tych pomieszczeń najbardziej chętni to osoby niepracujące, nieuczące się. Jeżeli 
Rada Sołecka wyrazi zgodę na przejęcie tego obiektu na własną odpowiedzialność, to może wziąć 
go w użytkowanie. 

Ad 5

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji Rady  
o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że  komisja  w okresie  międzysesyjnym spotkała  się  na  2  posiedzeniach.  I  tak:  na  pierwszym 



posiedzeniu  członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  działalnością  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  ze 
szczególnym zwróceniem uwagi na zakres obowiązków opiekunek socjalnych w terenie oraz pracy 
asystenta w rodzinie. Poinformowała, że obecnie asystent rodziny ma pod swoją opieką 3 rodziny. 
Na  tym posiedzeniu  zapoznano  się  także  z  zakresem opieki  medycznej  i  profilaktycznej  oraz 
opieką  psychologiczno  –  pedagogiczną  w  szkołach,  przedszkolach  i  jej  efektami.  Na  drugim 
posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję oraz zmianami w arkuszach organizacyjnych 
szkół  na  etapie  od  projektu  do  ich  zatwierdzenia.  Zwróciła  się  z  zapytaniem  do  Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej, czy asystent w rodzinie i opiekunki muszą pracować w godzinach od 
7 do 15?

Kierownik OPS poinformowała, że te osoby pracują w systemie zadaniowym – jak jest potrzeba.

Radna E. Fryckowska poinformowała, że członkowie Komisji próbują znaleźć wyjście by oświata 
lepiej  funkcjonowała.  Chcą  wniknąć  w  pracę  nauczycieli.  Mają  pomysł,  gdyż  suche  wyniki 
egzaminu nie obrazują całości zagadnienia. Stwierdzają, że w oświacie nie jest dobrze.

Radna  A.  Łomża  poprosiła  o  przedstawienie  zmian  w  arkuszach  od  projektów  do  ich 
zatwierdzenia.

Sekretarz  poinformowała,  że  w  arkuszu  organizacyjnym  SP  Gogolewo  zatwierdzono 
funkcjonowanie klasy "0" w Borzęcinie a oddziału przedszkolnego w Gogolewie. Decyzja w tej 
sprawie została podjęta po  przeprowadzonych rozmowach z rodzicami, nauczycielami i dyrekcją. 
Obecnie  zatwierdzone  arkusze  na  pewno  będą  w  miesiącu  sierpniu  zmieniane  aneksami.  
W miesiącu sierpniu będą rozpatrywane dowozy dzieci,  obsługa świetlic.  Na tym etapie brak  
w arkuszach  godzin  nauczania  indywidualnego.  Ponadto  poinformowała,  że  w  SP w Dębnicy 
Kaszubskiej uległ likwidacji jeden oddział w kl. V I.

Radna  E.  Fryckowska  poinformowała,  że  na  posiedzeniu  członkowie  Komisji  zapoznali  się  
z pismem pań zatrudnionych w świetlicy. Uważają, że zgłoszony problem ich nie dotyczy, jest to 
problem, który leży w gestii dyrektora szkoły.

Sekretarz  poinformowała,  że  Wójt  wzmocnił  naukę  języków  obcych  w  I  kl  gimnazjum-  język 
angielski.  Zostaną  wprowadzone  zajęcia  wyrównawcze,  gdyż  język  stał  się  obowiązkowy  na 
egzaminach końcowych. 

Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  największy  problem z  nauką  języków obcych  jest  w  szkole 
podstawowej i tam należy podjąć jakieś działania, by poziom uległ podniesieniu.

Sekretarz  poinformowała,  że  dyrektorzy  dostali  reprymendę  i  zostali  zobowiązani  do  podjęcia 
takich działań, by poziom nauczania języków obcych uległ podniesieniu.

Wójt zauważył, że część dzieci uczy się dla nauczyciela.

Radna E. Fryckowska stwierdziła, że dzieci lubią nauczycieli, którzy nie wymagają.

Sekretarz  poinformowała,  że  zgodnie  z  wcześniejszą  informacją,  zostaną  wprowadzone 
jednakowe  kryteria  dla  wszystkich  szkół  oceny  pracy  nauczycieli  i  dyrektorów.   Ponadto 
poinformowała, że dyrektorzy szkół podstawowych zostali zobowiązani na piśmie do traktowania 
nauczycieli  przedszkoli  jako  nauczycieli  niefeeryjnych.  Dyrektorzy  mają  w  razie  potrzeb 
organizować zajęcia opiekuńczo – wychowawcze w okresie letnim. Te ustalenia dotyczą terenu  
a nie Dębnicy Kaszubskiej, gdzie ten system jest już stosowany.

Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem, od kiedy mają obowiązywać te zmiany.

Sekretarz poinformowała, że jest to sprawa pilna.

Radny P. Pałubicki zauważył, że Komisja Oświaty zakresem obowiązków pedagogów szkolnych 
zajęła się po burzliwych dyskusjach związanych z ustaleniem nowego wymiaru pensum.

Radna E. Fryckowska poinformowała, że pedagodzy przedłożyli informacje o swojej pracy. Do ich 
obowiązków należy również na prośbę wychowawcy uczestnictwo w zajęciach lekcyjnych, praca 
indywidualna z uczniem, wizyty domowe, organizacja rożnych akcji, np: Zachowaj Trzeźwy Umysł, 
Szklanka  Mleka,  Owoce.  Pedagodzy  chwalą  współpracę  z  Ośrodkiem  Pomocy  Społecznej  
w zakresie dożywiania czy stypendium. Uważają, że ich etaty są zbyt obciążone.       

  



b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 posiedzeniach. Na pierwszym posiedzeniu 
członkowie  komisji  analizowali  modernizację  oświetlenia  ulicznego,  w  tym  lokalizację  nowych 
punktów  świetlnych  na  terenie  gminy  oraz  zapoznano  się  z  informacją  w  sprawie  obszarów 
chronionych  na  terenie  gminy  w  kontekście  strat  i  korzyści  dla  budżetu  gminy.  Na  kolejnym 
posiedzeniu opiniowano materiały na dzisiejszą sesję rady Gminy. Poinformował,  że na terenie 
kraju są firmy, które uliczne oświetlenie solarne (lampy) oferują już w cenie 12 tys, zł. Członkowie 
Komisji uważają, że warto ten temat dogłębnie rozeznać i skorzystać z takich możliwości. Obecnie 
Gmina ma przygotowane projekty na postawienie lamp tradycyjnych ( 2 szt) w Grabinie. Koszt tego 
zadania to 32 tys. zł.  Na ten cel w budżecie przewidziano 41 tys.  zł.  Budżet  jakim dysponuje 
Gmina  na  realizację  takich  zadań,  nie  pozwala  na  dostawienie  takiej  ilości  nowych  punktów 
świetlnych jak sobie życzymy. 
Radny M. Olech zwraca uwagę na fakt, że na terenie gminy są drogi, które nie wymagają lamp 
wysokich. Uważa, że Gmina winna iść w kierunku lamp solarnych. Takie lampy zainstalowane są w 
takich miejscowościach jak Głobino czy Bierkowo. Należy także pamiętać, że na stawianie tych 
lamp nie trzeba dokumentacji technicznej, która wydawana jest na określony czas. Po jego upływie 
należy ponownie się o nią ubiegać. Część opracowanej dokumentacji  w Urzędzie Gminy utraci 
ważność.
Wójt  zwrócił  uwagę,  że  lampy  solarne  w  okresie  letnim  dają  dużo  światła,  gdyż  jest  dobre 
nasłonecznienie, natomiast w okresie zimowym jest ciemno, jako przykład podał gm. Kobylnica.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  na  terenie  gminy  Kołczygłowy  wyłącza  się 
oświetlenie  uliczne  o  godzinie  24.  Uważa,  że  u  nas  także  można  się  zastanowić  nad  takim 
rozwiązaniem. Uważa, że należy zrealizować jeden projekt z lampami solarnymi, by przekonać się, 
czy ten system oświetlenia ulicznego zda egzamin.
Wójt  zauważył,  że  życie  nie  jest  wcale  łatwe.  Wszystko  zależy  od  trafnych  decyzji.  Naszym 
problemem  jest  to,  że  do  chwili  obecnej  nie  mamy  ukończonych  prac  ziemnych.  Do  czasu 
zakończenia III etapu kanalizacji gminy ciężko nam będzie realizować inne zadania.
Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem o powierzchnię obszarów zielonych na terenie gminy.
Radna  A.  Łomża poinformowała,  że  południowa część gminy  znajduje  się  w granicach  Parku 
Krajobrazowego, natomiast pozostała część w jego otulinie. Na terenie gminy mamy olbrzymie 
zalesienie. Z Parku nie mamy żadnych korzyści, gdyż płacą nam 20 zł rocznie podatku. Z tego 
tytułu mamy tylko ograniczenia. Nadmieniła także, że Nadleśnictwa nie płacą podatku od obszarów 
leśnych, na których rośnie drzewostan do 40 lat.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że przy planowanych inwestycjach w okolicy Budowa należy zwrócić 
szczególną uwagę na ochronę cennych ekologicznie użytków. Jego zdaniem nie da się oszacować 
strat, jakie gmina ponosi z tego tytułu. Jesteśmy skansenem i nic z tego nie mamy. Zastanawia się, 
czy nie warto, za przykładem gminy Smołdzino, zwrócić się do Państwa o odszkodowanie z tego 
tytułu?  Z tego tytułu mamy na terenie gminy obostrzenia dla terenów. Uważa, że jeżeli mamy na 
terenie gminy obszary cenne przyrodniczo, to musimy je chronić.
Radny K. Żukowski stwierdził, że na terenie gminy mamy Naturę 2000, Park Krajobrazowy wraz 
z  otuliną.  Nie  możemy  się  na  to  obrażać,  musimy  nauczyć  się  to  wykorzystywać.  Naszym 
zadaniem jest promowanie gminy i przyciąganie inwestorów ekologicznych.
Wójt zauważył, że gmina posiada cenne walory dla rozwoju ruchu turystycznego. Mamy ciekawe 
zakątki. Rzeka Skotawa jest rzeką zamkniętą.
Sekretarz  zauważyła,  że  użytki  ekologiczne  przyjmowane  są  oddzielną  uchwałą  zgodnie  
z  wymogami  ustawy  o  ochronie  przyrody.  Nie  mogą  być  przyjmowane  w  planach 
zagospodarowania terenu.
Radny K.  Żukowski zapoznał  radnych z przepisami w tym zakresie.  Zwrócił  się z zapytaniem, 
dlaczego w projekcie do zmiany studium jest ten teren zaznaczony?
Sekretarz zauważyła, że może  ten teren ma formę ochronną 

c/   
  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie 
międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  posiedzeniu,  na  którym  opiniowano  materiały  na 



dzisiejszą sesję Rady Gminy.

Ad 6  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zapoznała radnych z treścią odpowiedzi, jakie otrzymali radni na 
interpelacje złożone na sesji Rady Gminy w dniu 01 czerwca 2012 r.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem, czy Radni są usatysfakcjonowani z otrzymanych 
odpowiedzi?

Radny  P.  Pałubicki  poinformował,  że  nie  zgadza  się  z  treścią  uzasadnienia  otrzymanego  ze 
Starostwa Powiatowego w Słupsku.  Na tej  składnicy  leży  mnóstwo drewna,  a  z  uzasadnienia 
wynika, że nie. Droga brukowa już jest zapadnięta. Uważa, że Starostwo winno zawrzeć z Lasami 
Państwowym porozumienie w sprawie odpowiedzialność i za tę drogę, jej formowanie i monitoring 
stanu nawierzchni. Nie jest zadowolony z działań Starostwa w tym zakresie.

Wójt zauważył, że nie mamy takiej drogi, która nie wymagałaby naprawy. Każda droga się zużywa. 
Pobudowane drogi w lasach, jego zdaniem, to rozrzutność. Firmy wywożące drewno z nich nie 
korzystają, tylko z dróg powiatowych i gminnych.

Radny M. Mnich poinformował, że w jego odpowiedzi brak konkretów. Są wskazane rozwiązania, 
ale nie ma informacji, jakie zostaną podjęte kroki w celu ich wyeliminowania. 

Radny Ireneusz Ziółkowski prosi o podjęcie działań w celu naprawy (budowy nowego mostu – 
kładki) w Dębnicy Kaszubskiej os. Zajęcza na Dudzicze.  Istniejący mostek w chwili obecnej jest 
zniszczony. Powyższy temat zgłaszał już wcześniej i brak jest realizacji.

Wójt wyjaśnił, że to zadanie powinno być wykonane zgodnie z sztuką budowlaną. Wymagane jest, 
by między deskami był odstęp 2 cm. Zapobiega to "murszeniu" materiału. Miał deklarację jednego 
z pracowników ZGK, że wykona te pracę. Sądził, że jest to zrealizowane.

Ad 7 – 8

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.
Radny  K.  Żukowski  poruszył  ponownie  temat  wałęsających  się  psów.  Temat  był  zgłoszony 
dzielnicowemu. Dzielnicowy widział, że psy się wałęsają i nie reagował. Prosi o podjęcie działań 
w tym kierunku.
Wójt  poinformował,  że  policjanci  mają  problem  z  identyfikacją  psów.  04  lipca  odbędzie  się 
spotkanie z sołtysami gminy. Na to spotkanie zaprosi także Kierownika Posterunku i  ponownie 
zasygnalizuje temat.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy są już jakieś informacje dotyczące wniesionego 
odwołania do NSA przez mieszkańca Łabiszewa,  który utrudnia  realizację  III  etapu kanalizacji 
gminy?
Wójt potwierdził, że wpłynął wniosek do NSA. Mieszkańcowi chodzi o to, że gmina zrezygnowała 
z jego gruntów pod przebieg tej  inwestycji  w czasie od opracowania planu zagospodarowania 
terenu do czasu wydania decyzji o warunkach środowiskowych.  Wszyscy wiemy o kim mowa.  
Na tę inwestycję czekają mieszkańcy miejscowości ościennych. Ta osoba będzie miała satysfakcję 
jeżeli Gmina straci 8 mln dofinansowania. Stara się racjonalnie zarządzać tym, co poosiadamy. 
Uważa, że w latach ubiegłych popełniono błąd sprzedając obiekt szkoły w Łabiszewie. Niektóre 
osoby  pasjonują  się  w  takich  działaniach.  My  nie  mamy  na  nie  wpływu.  Na  tym  etapie  nie 
rezygnujemy z tej inwestycji oraz nie możemy dokonać przeprojektowania planów.
Radny I. Ziółkowski zwrócił  uwagę na naganne i uwłaczające zachowanie pana E.K. Ten pan  
w Starnicach na zawodach pożarniczych publicznie  wyzywał  ludzi,  w Dębnicy  Kaszubskiej  na 
otwarciu stadionu wyzwał  kobietę.  Uważa,  że nie należy tolerować takiego stanu rzeczy.  Jako 
strażaka zobowiązuje go przysięga strażacka. Pełni inne funkcje społeczne. Był karany i zgodnie 
z prawem, nie może pełnić tych funkcji.  Uważa, że postawą tej osoby winny zająć się władze 
nadrzędne – Zarząd Gminny ZOSP.



Radna E. Fryckowska poinformowała, że członkowie jej Komisji także poruszali ten temat. Mają 
również uwagi do zachowania  pana J. Ch. Otrzymują skargi na jego stosunek do dzieci.
Radny K. Badowski uważa, że postawa pana E.K. jest popisem arogancji. Wnioskuje, by podjąć 
działania w celu wykluczenia tej osoby z życia społecznego gminy. Prosi, by sprawdzić, czy ta 
osoba jest karana i na posiedzeniu ZG ZOSP podjąć odpowiednie działania. 
Radna I. Tabaka zauważyła, że ten pan jest także sekretarzem i jednocześnie trenerem w Klubie 
Sportowym. Z racji tych funkcji ma kontakt z dziećmi i młodzieżą.
Radny  A.  Ślipek  zgłosił  zastrzeżenia  do  organizacji  biegów  w  dniu  16  czerwca  w  Mielnie. 
Informacja o biegach została przekazana bardzo późno. Chętnych do uczestniczenia w biegach 
z Motarzyna dowieziono, a z Budowa już nie.
Radny K.  Badowski poinformował,  że pomysłodawcą tego biegu był  Komendant Gminny OSP. 
Uważa,  że pomysł z tym biegiem jest warty naśladowania. Warto zorganizować taką cykliczną 
imprezę, ale ten termin nie był trafiony.  Było mało czasu, by wszystko przygotować w należyty 
sposób.
Wójt poinformował, że także był przeciwnikiem tego biegu. Był sponsor na nagrody. Także uważa, 
że  należy  kontynuować  ten  pomysł  ale  należy  dopiąć  wiele  szczegółów.  Ten  temat  będzie 
analizowany na najbliższym posiedzeniu Zarządu Gminnego. Jeżeli Nadleśnictwo nie wycofa się 
ze sponsoringu, to także uważa, że byłaby to fajna impreza cykliczna.
Radny K. Żukowski zauważył, że gm, Kępice w m. Korzybie już od 10 lat organizuje takie biegi. 
Teraz jest to fajna impreza. Organizowana jest w różnych kategoriach wiekowych i na różnych 
dystansach.
Radna  B.  Sowińska  prosi  o  ustawienie  znaku  ograniczającego  tonaż  na  drodze  osiedlowej  
w Gogolewie.
Wójt poinformował, że osoba odpowiedzialna w urzędzie za utrzymanie dróg już zajmuje się tym 
tematem.
Radna  B.  Sowińska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  jak  w  okresie  letnim  będzie  funkcjonować 
komunikacja PKS?
Wójt poinformował, że jest oferta z PKS Słupsk, który jest gotowy do uruchomienia tej komunikacji.  
Oferta zakłada,  że jeżeli  kurs będzie rentowny,  to  przedsiębiorstwo będzie go realizowało bez 
dopłaty ze strony urzędu, natomiast jeżeli okaże się, że kurs jest nierentowny to, Gmina będzie 
ponosić różnicę.
Radna B. Stachowicz zauważyła, że wcześniej była mowa z p. Rachwalskim – przedstawicielem 
NORDA, z której wynikała, że ma być ogłoszony przetarg na realizację dowozów.
Wójt  poinformował,  że  przetarg  dotyczy  dowozu  dzieci  do  szkół.  W  przypadku  korzystania  
z połączenia przez 20 pasażerów kursy będą bez dopłaty. Posiadamy oferty, które są obecnie na 
etapie analizy.
Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  autobusy dowożące dzieci  do  szkół  nie  mogą 
zabierać i sprzedawać biletów innym pasażerom?
Wójt  zauważył,  że w okresie roku szkolnego komunikacja PKS tak funkcjonuje.  Teraz chodzi  
o zapewnienie dojazdu mieszkańcom tej części gminy w okresie letnim do Dębnicy Kaszubskiej.
Radny K.  Żukowski zwrócił  się z pytaniem, czy takiego przetargu nie można zorganizować na 
świadczenie usług przez cały rok, a nie tylko w okresie szkolnym?
Wójt poinformował, że organizatorem przetargu są szkoły i dotyczą one tylko dowozu dzieci w roku 
szkolnym.
Sekretarz  poinformowała,  że  od przyszłego roku wchodzi  w życie  nowa ustawa o  utrzymaniu 
porządku. Zaproponowała Radnym zorganizowanie szkolenia na ten temat w I połowie września.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że na ulicy Sportowej uległa zniszczeniu tabliczka 
z nazwą tej ulicy. Prosi, by wykonać nową tabliczkę i jej montaż.
Wójt poinformował, że najlepszym miejscem na lokalizację tych tabliczek są budynki, bo jeżeli są 
zamontowane w innym miejscu, to stają się przedmiotem dewastacji.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy firma, która wykonywała budowę 
dalszej części ulicy Fabrycznej nie mogła dokonać uzupełnień w starej asfaltowej części tej ulicy?
Wójt  poinformował,  że   firma,  która  budowała  tę  drogę,  nie  była  w  stanie  tego  zrobić.  
Ma uzgodnienia z firmą, która będzie wykonywała prace na drodze do Skarszewa, że te ubytki 
wypełni.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że na jej ręce wpłynęło pismo z Rady Sołeckiej  
w Łabiszewie. Zapoznała Radnych z treścią pisma (teczka OG.0004.18.2012).



Radny P. Pałubicki zauważył, że osoba, która podpisała to pismo, nie jest do tego upoważniona, 
gdyż w Radzie Sołeckiej, zgodnie ze statutem, nie przewiduje się funkcji Przewodniczącego Rady 
Sołeckiej.  Uważa,  że  nie  ma obowiązku  udzielania  odpowiedzi  na  takie  pisma.  Jednocześnie 
zwrócił  się  do  Sołtysa  tej  wsi,  że  widzą  tylko  potrzeby,  a  nie  dostrzegają  tego,  co  dla  tej 
miejscowości  zrobiono,  np.  droga,  Świetlica,  utwardzony plac.  Jako Sołectwo wnosicie  protest 
przeciwko planowanej farmie wiatrowej, która ma powstać w okolicach Dobieszewa. Mieszkańcom 
tamtych sołectw ta inwestycja n ie przeszkadza, a wam tak. Prosi by mieszkańcy tej miejscowości 
zastanowili  się  nad  tym,  skąd  Gmina  ma brać  środki  na  wszystkie  inne  inwestycje  skoro  oni 
uporczywie chcą oprotestowywać wszelkie inwestycje związane z budową farm wiatrowych.
Z. Żuk zauważył, że istniejąca świetlica jest za mała na potrzeby tej miejscowości.
Radny P. Pałubicki zauważył, że mieszkańcy przyjęli postawę roszczeniową, za nic nie dziękują. 
W  związku  z  tym,  że  prawo  dopuszcza  wnoszenie  protestów  więc  oni  będą  wszystko 
oprotestowywać.  Prosi  jednak,  by  mieszkańcy  pamiętali,  że  dzięki  wpływom  z  inwestycji 
wiatrowych nasza Gmina będzie miała szansę dalszego rozwoju.
Z.  Żuk uważa,  że  jeżeli  Gmina chce stawiać  wiatraki,  to  powinna o  tym rzetelnie  informować 
mieszkańców.
Radny P. Pałubiski stwierdził, że pan P.W. jest dla mieszkańców tej miejscowości jak  "guru".
Sekretarz  poinformowała,  że  06  czerwca  w tej  miejscowości  odbyło  się  zebranie  sołeckie,  na 
którym w związku z rezygnacją z funkcji  sołtysa odbyły się ponowne wybory. Na tym zebraniu 
miały  odbyć  się  ponownie  konsultacje  społeczne  projektu  statutu.   Poinformowała  sołtysa,  że 
wszelką  korespondencję  (pisma)  może  firmować  tylko  sołtys.  Nadmieniła,  że  pan  P.  W.  jest 
nieuprawniony  do  głosowania  a  zarazem  wybierania  do  organów  jednostki  pomocniczej  tej 
miejscowości. By nie zaogniać konfliktu zgodzono się na udział tej osoby w wyborach. Nadmieniła 
także,  że  konsultacje  projektu  statutu  zgłoszonego  przez  Wojta  Gminy  nie  doszły  do  skutku. 
Mieszkańcy wymagają od nas ustosunkowania się punkt po punkcie do projektu statutu złożonego 
przez nich . Nic nie będzie robione na siłę. Do czasu rozwiązania tego problemu sołectwo będzie 
funkcjonowało zgodnie z przepisami starego – obowiązującego statutu. Stwierdziła jednocześnie, 
że sołectwo jako jednostka pomocnicza nie jest od tego, by walczyć z Gminą.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że na terenie Gminy powołano 22 sołectwa. Z innymi 
sołectwami nie ma konfliktu. Zastanawia się, dlaczego mieszkańcy są tak wrogo nastawieni do 
Gminy?  Uważa,  że  p.  P.W.  mąci  mieszkańcom tej  miejscowości.  Podtrzymuje  stanowisko,  że 
zawsze można się dogadać, ale to zależy od woli dwóch stron.
Z. Żuk jako mieszkaniec tej miejscowości od 28 lat poinformował, że przez 25 lat nie interesował 
się sprawami tej miejscowości. Ma uwagi do faktu, że z mieszkańcami nie konsultuje się wielu 
spraw dotyczących tej miejscowości, np. miejsca położenia chodnika, budowy sieci internetowej. 
Położono to na gruntach prywatnych.  Poinformował,  że po budowie sieci  internetowej bruk na 
poboczach się zapada. Odnośnie kanalizy to poinformował, że nie wie, co kombinuje pan P. W., 
który  jest  człowiekiem  impulsywnym  i  nie  zawsze  da  się  z  nim  rozmawiać.  Prosi  jednak,  by 
pamiętać, że w Łabiszewie mieszka 300 osób, w tym 81 dzieci.
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  wszelkie  prace  w  pasach  drogowych  wykonywane  są  na 
podstawie pomiarów geodezyjnych. Uważa, że jeżeli mieszkańcy twierdzą, że chodnik, który służy 
ich mieszkańcom, leży nie tam gdzie powinien, to zawsze można go rozebrać.
Wójt poinformował, że po raz pierwszy słyszy  o zarzutach, co do przeprowadzonych inwestycji  
w pasie drogowym.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusję na ten temat, gdyż sierdziła, że tego problemu 
dzisiaj na tej sali nie da się rozwiązać.
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poinformowała  także,  że  wpłynęło  pismo  od  nauczycieli 
zatrudnionych  w  świetlicy  w  SP  w  Dębnicy  Kaszubskiej.  Zapoznała  z  treścią  pisma 
( OG.0004.16.2012).
Sekretarz  poinformowała,  że  w  tej  sprawie  czeka  na  odpowiedź  od  p.  Dyrektor  Szkoły 
Podstawowej.
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że z uwagi na okres wakacyjny w miesiącu lipcu 
nie planuje posiedzenia Rady Gminy.



Ad 9

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 140º dokonała zamknięcia obrad 
XIX sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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